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Bijlagen 

Naar aanleiding van de door u gestelde vragen ex art.9 RvO inzake bovenvermeld onderwerp 
delen wij u het volgende mede. 

Vraag 1. 
Deelt u onze mening dat in eerste instantie voorkomen moet worden dat medicijnresten in het 
afvalwater komen en dat het daarnaast goed zou zijn dat het water van het zieken-huis van te 
voren gefilterd wordt alvorens het afvalwater in het riool wordt geloosd? 

Antwoord 1. 
Wij delen uw mening dat een grote inspanning geleverd moet worden om te voorkomen dat 
medicijnresten in het oppervlaktewater terecht komen. Deze mening wordt tevens gedeeld door 
waterschap Brabantse Delta en het ziekenhuis. 
Om te voorkomen dat de medicijnresten in het oppervlaktewater terechtkomen wordt door 
waterschap en gemeente gewerkt met een ketenaanpak. Het voorkomen van lozingen van 
medicijnresten bij de bron (door in dit geval het ziekenhuis) vormt een onderdeel van deze aanpak. 

Vraag 2. 
Weet u welke maatregelen het ziekenhuis neemt om het afvalwater te zuiveren alvorens dit in het 
gemeentelijk riool wordt geloosd? Zo ja, welke? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord 2. 
Het ziekenhuis heeft de wens om al het afvalwater te zuiveren middels een zogeheten Pharmafilter. 
Een Pharmafilter bestaat uit een zuivering en een vergister. Dit betekent dat binnen het ziekenhuis 
diverse bedrijfsprocessen en afvalstromen aangepast moeten worden. Afbreekbare 
afvalwaterstromen en afvalstromen zullen aangeleverd worden aan het filter. 
Op dit moment zijn er voor Amphia nog zaken op financieel en vergunning technisch gebied die in 
onderling overleg moeten worden opgelost. Hierover zijn we met betrokken partners in gesprek. 
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Vinden er op dit moment gesprekken plaats met het Amphia om de medicijnresten uit het 
afvalwater te zuiveren of om te voorkomen dat medicijnresten in het afvalwater komen? Zo ja, wat 
zijn de resultaten? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord 3. 
Wij verwijzen u naar ons antwoord onder vraag 2. 

Vraag 4. 
Welke wettelijke mogelijkheden heeft het college om het aanbrengen van een waterfilter af te 
dwingen? 

Antwoord 4. 
Een dergelijk filter kan wettelijk gezien niet worden afgedwongen. 

Vraag 5. 
Hoe ziet u de keus van het Amphia in het licht van de gesloten Greendeal 'Nederland op weg naar 
duurzame zorg'? 

Antwoord 5. 
In de Green Deal zorg wordt gewerkt met een Milieuthermometer. 
De Milieuthermometer Zorg is een certificeerbaar milieumanagementsysteem dat een duurzame 
bedrijfsvoering stimuleert en borgt. 
Het is een instrument dat voor en door zorginstellingen is samengesteld. Het kijkt naar de methode 
die nu al worden toegepast. Instellingen moeten aan een aantal vaste eisen voldoen en naargelang 
hun ambitie Brons, Zilver (incluis Duurzaam inkopen) of Goud een aantal variabele maatregelen 
treffen. 

Het pharmafilter kan onderdeel vormen van deze maatregelen. Het ziekenhuis kan ook andere 
maatregelen nemen die genoemd zijn in de Milieuthermometer. De keuze om een Pharmafilter te 
installeren levert een bijdrage aan deze Green Deal. 

Vraag 6. 
Kunt u, als partner in de Green Deal Zorg, het Amphia ziekenhuis aansporen tot het nemen van 
adequate en toekomstbestendige duurzame maatregelen om te voorkomen dat medicijnresten in 
het afvalwater komen? 

Antwoord 6. 
Wij zullen Amphia zeker aansporen tot het nemen van adequate en toekomstigbestendige 
duurzame maatregelen. We kunnen ze echter niet altijd tot dergelijke maatregelen verplichten. 

De gemeente neemt actief deel aan de gesprekken tussen waterschap en ziekenhuis om de 
businesscase van het pharmafilter tot een goed einde te brengen. 

Vraag 7. 
Bent u bereid om samen met het waterschap nogmaals het gesprek aan te gaan met het 
Amphia ziekenhuis, zodat er geen medicijnresten meer in op het gemeentelijk riool worden 
geloosd? 

Antwoord 7. 
Ook de komende weken vindt verder overleg plaats over de plannen rondom de wensen en 
plaatsing van het pharmafilter. 
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Ziet u mogelijkheden om samen met het waterschap, het bedrijfsleven en Amphia te onder
zoeken of het afvalwater bij de bron te zuiveren is door bijvoorbeeld een pharmafilter? Zo nee, 
waarom niet? Zo ja, welke acties gaat u ondernemen? 

Antwoord 8. 
Ja, we gaan de gesprekken continueren. 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Breda, 


